
                                                  P  R  O  T  O  K  Ó  Ł  nr  XXVII/2012 
z sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 27 sierpnia 2012r. 
 
Miejsce obrad:  sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie; 
 
Godzina rozpoczęcia obrad: 12.00 
 
Radni obecni na sesji: 15 osób 
 
Do punktu 1. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki otworzył obrady  XXVII sesji Rady Miejskiej  i stwierdził na podstawie 
listy obecności prawomocność jej obrad. 
 
Do punktu 2. 
 
Pan Chlubicki zaproponował wprowadzenie w punkcie 5 informacji na temat oświadczeń 
majątkowych radnych, zastępcy burmistrza, sekretarza, skarbnika  oraz kierowników jednostek 
organizacyjnych. 
 
Porządek obrad XXVII/2012 sesji Rady Miejskiej w Barczewie: 
 
3.Przyjęcie  protokółu z obrad poprzedniej sesji Rady; 
4.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami; 
5.Informacja na temat oświadczeń majątkowych radnych, zastępcy burmistrza, sekretarza, 
skarbnika oraz kierowników jednostek organizacyjnych; 
6.Informacja na temat przygotowania obiektów szkolno-przedszkolnych (realizacja napraw i 
remontów) do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2012/2013; 
7.Informacja dyrektorów placówek pod kątem ilości uczniów, którzy będą uczęszczać do tych 
placówek w roku szkolnym 2012/2013. Ewentualne problemy jakie mogą wystąpić wraz z 
rozpoczęciem roku szkolnego; 
8.Informacje dotyczące konkursów na pozyskanie środków unijnych – ogłoszonych przez  Urząd 
Marszałkowski w Olsztynie; 
9.Projekt uchwały w sprawie zgłoszenia Sołectwa Kronowo oraz Sołectwa Ruszajny do Programu 
Odnowy Wsi Województwa Warmińsko-Mazurskiego; 
10.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy Barczewo do realizacji projektu systemowego w 
ramach Programu  Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 …..... 
11.Projekt uchwały w sprawie wykorzystania Herbu Gminy Barczewo: 
12.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Barczewo na lata 
2012-2022; 
13.Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Barczewo na 2012; 
14.Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Barczewo za I półrocze 2012r; 
15.Rozpatrzenie skargi; 
16.Interpelacje i zapytania radnych; 
17.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych; 
18.Odpowiedzi na bieżące zapytania; 
19.Sprawy różne i wolne wnioski; 
20.Zakończenie obrad XXVII/2012 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Radni  jednogłośnie przyjęli porządek obrad po zmianach. 
 
Do punktu 3. 

 



Sprawozdanie z działalności między sesjami Rady: 
 
Zastępca burmistrza pan Dariusz Jasiński: 
 
-zakończona została inwestycja wodociągowania Zalesia; 
-dobiegają końca prace wykonania sieci wodociągowej Wójtowo-Nikielkowo; 
-wszczęte zostało postępowanie  wyboru ofert na wykonanie dokumentacji projektowej budynku 
socjalnego; 
-czekamy na pozwolenie wycięcia drzew na ul.Wojska Polskiego w związku z mającą się rozpocząć 
przebudową  chodników; 
-będzie około 2 tygodni opóźnienia przy budowie chodnika na ulicy Orzeszkowej ze względu na to, 
że potrzebne jest jednak pozwolenie na budowę; 
-wykonanie drogi  ulica Warmińska – Osiedle Słoneczne planowane jest na miesiąc wrzesień; 
-5  firm złożyło oferty na wykonanie drogi do barczewskiego ORLIK-a. Jesteśmy w trakcie wyboru  
oferty. Myślę, że pod koniec przyszłego tygodnia podpiszemy umowę; 
-remont drogi w Łęgajnach – jesteśmy przy końcówce terminu uzyskania pozwolenia na budowę; 
-ul.Migdałowa w Wójtowie – jest podpisana umowa na dokończenie projektu. Myślę, że inwestycję 
powinniśmy zrealizować pod koniec miesiąca października; 
-do 21.08.2012r miały wpływać oferty na remont drogi Wójtowo-Nikielkowo. Niestety nie 
wpłynęła żadna oferta. Ogłosiliśmy przetarg ponownie. Jeżeli będzie jakaś oferta – to 
przewidywany termin zakończenia tego zadania to koniec września 2012r; 
-naprawa drogi w Jedzbarku – przewidywane zakończenie to przełom IX/X; 
-remont ulicy Grottgera – wykonany został obmiar – przewidywany termin realizacji IX/X; 
-rozstrzygnięto przetarg na remont dróg gminnych, opracowany mamy harmonogram zadań. 
Umowa na wykonanie tych prac podpisana jest do końca października br; 
-do 7 sierpnia 2012r wpływały oferty na zmianę dostawcy energii elektrycznej dla gminy i 
jednostek. Umowę podpiszemy na początku września 2012r. Dla ENERG-y płaciliśmy po 42 gr za 
kW, a nowy dostawca zaproponował kwotę 32 gr. 
 
Pan Jasiński – w miesiącu sierpniu wystąpiło w naszej sieci wodociągowej zanieczyszczenie wody 
bakteriami. Poprosiliśmy prezesa Spółki pana Kasprzaka i dyrektora MPZ o wyjaśnienie państwu 
zaistniałej sytuacji. 
 
Pan Jacek Kasprzak – to rozpoczęło się 6 sierpnia 2012r. Badania wykazały w naszej wodzie 
bakterie coli. Przeprowadzone powtórnie w dniu 8 sierpnia badania potwierdziły ten fakt. 
Przyczyną takiego stanu było uszkodzenie poszycia dachowego na naszej wieży ciśnień, które 
nastąpiło w dniu 3 sierpnia br w trakcie burzy i towarzyszącej jej nawałnicy. Prawdopodobnie woda 
opadowa wraz  z odchodami ptasimi dostała się  tą drogą  do zbiornika. SANEPID prowadził 
badania wody codziennie. Prowadziliśmy płukanie (z chlorem) całej naszej sieci – tj.100km plus 35 
km przyłączy. Już w niedzielę w Barczewie nie było bakterii, występowały jedynie tam gdzie są 
zbiorniki retencyjne. Dach na wieży  jest naprawiony. Sam zbiornik jest zabezpieczony folią. Dach 
na wieży był położony w 1912r. Chciałbym dziś podziękować tu dla ZBK, ZUK i dla ZEC-u  za 
udostępnienie  transportu i ludzi do rozwożenia wody. Dziękuję również burmistrzowi za 
natychmiastowe działania. 
 
Pan Tadeusz Plawgo – dyrektor Miejskiej Przychodni Zdrowia w Barczewie – zawsze w okresie 
wakacyjny zachorowań jest mniej. Również tak było w czasie zanieczyszczenia wody. Nie 
zanotowaliśmy wzrostu zachorowań. Zgłosiły się 2 – 3 osoby z jakimś dyskomfortem ale wynikało 
to raczej z niepokoju niż zachorowania. Leczenie było objawowe. Nic się nie działo. Żadnych  
zagrożeń nie było. 
 
Pan Edward Maciejewski – jakie straty poniósł ZWIK? 

 



 
Pan Jacek Kasprzak – strat nie było. Były koszty. Jesteśmy jednakże ubezpieczenie i myślę, że 
uzyskamy zwrot tych kosztów; 
 
Pan Jan Połowianiuk – zaistniała konieczność chlorowania wody. Czy te dawki są bezpieczne? 
 
Pan Kasprzak – dezynfekcja będzie trwała do 17 września br. Dawki są małe. Myślę, że po 17 
września br  wyeliminujemy chlorowanie całkowicie. 
 
Do punktu 5. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki przedstawił informację dot. złożonych przez radnych, zastępcę burmistrza, 
sekretarza, skarbnika i kierowników jednostek organizacyjnych oświadczeń majątkowych. 
 
Do punktu 6. 
 
Informację przedstawiła dyrektor MZOIZ pani Hanna Chyżyńska. Informacja stanowi załącznik do 
protokółu. 
 
Pan Andrzej Juszczyk poinformował, że zagrożony jest termin wykonania inwestycji w przedszkolu 
w Łęgajnach. 
 
Pan Edward Maciejewski – tak nie powinno być, co jest tego przyczyną? 
 
Pan Andrzej Juszczyk – główna przyczyna to sam wykonawca a przede wszystkim zapisy w 
ustawie o zamówieniach publicznych, które mówią, że należy wybrać najtańszą ofertę, która 
niestety w wielu przypadkach nie oznacza oferty najlepszej. 
 
Do punktu 7. 
 
Informację przedstawiła pani Hanna Chyżyńska. Informacja jest załącznikiem do protokółu. 
 
Pani Halina Bronka -  jeśli rodzic zechce się rozliczać co 2 miesiące lub co kwartał  to co ma 
zrobić? 
 
Pani Chyżyńska – nie ma takiej możliwości. W regulaminie jest  zapisane, że takie rozliczenia mają 
być prowadzone  co miesiąc. 
 
Pan Maciejewski – czy nie można wyjść do ludzi? Niech się pani nad tym zastanowi. 
 
Pan Suliński – dzieci w szkołach ubywa. Ilu odeszło nauczycieli? 
 
Pani Chyżyńska – 5 – 6 nauczycieli. 
 
Pan Maciejewski – co się robi aby zminimalizować koszty w gimnazjum? 
 
Pani Chyżyńska – zlikwidowaliśmy 1/2 etatu w bibliotece, 1 etat w świetlicy., 
 
Pan Maciejewski – w Bartołtach Wielkich jest 51 uczniów. Remonty kosztują bardzo dużo. Czy 
warto ta szkołę utrzymywać? Może należy mieć cywilną odwagę aby powiedzieć STOP. 
 
Do punktu 8. 

 



Informację na temat projektów unijnych przedstawił pan Żywicki. 
Powiedział m.innymi: z PROW-u  jest maksymalnie 4 miliony do wykorzystania. My 
wykorzystaliśmy 3 miliony zł na terenach wiejskich. Jest milion do wykorzystania. 
BIOŚ zapropoonował następujące 2 praojekty: 
-wodociąg Lamkowo-Radosty; 
-kanalizacja Ruszajny. 
Myślę, że to jest w naszym zasięgu. Decyzja należy do Państwa. 
 
Pan Bonus – ile Gmina musi dołożyć środków? 
 
Pan Żywicki jest szansa, że wbijemy się na dofinansowanie  50 na 50. 
 
Pan Edward Maciejewski – jakie jest pani stanowisko, pani skarbnik w tej sprawie? 
 
Pani Kondratowicz – to jaka będzie nasza sytuacja finansowa dowiemy się dopiero po otrzymaniu z 
Ministerstwa informacji mówiącej o wysokości subwencji dla Gminy. To są środki unijne i myślę, 
że należałoby z tego skorzystać. 
 
Pani Lutarewicz – w Ruszajnach chodzi o budowę kanalizacji dla kolonii. Mieszkańcy czekają na to 
tyle lat i szkoda by było stracić te pieniądze. 
 
Pan Maciejewski – główny nurt tej dyskusji powinien być podejmowany w momencie jak będzie 
obecny główny burmistrz. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – jest zastępca, który jest w równym stopniu uprawniony do podjęcia 
takiej decyzji. 
 
Pan Żywicki – w piątek złożyłem wniosek na rewitalizację dalszej części Starego Miasta. Tu 
decyzja zależy również od Państwa. 
 
Pani Bronka – w tym roku byłam w kilku miejscowościach w Polsce gdzie była kładziona kostka 
kamienna i muszę stwierdzić ze wstydem, że nigdzie tak źle jej nie położono jak w Barczewie. 
Jeżeli będzie robiona dalsza część Starego Miasta to należy zwrócić szczególną uwagę na te prace 
lub położyć nawierzchnię ulic w innej kostce. Inna sprawa to usytuowanie śmietników – czy mnie 
można tego zrobić inaczej? 
 
Pan Połowianiuk – wdg moich obliczeń gdybyśmy to wszystko wygrali to musielibyśmy dołożyć z 
własnych środków ok. 4 milionów zł. Zabezpieczenie takiej kwoty rozbija niestety nasz budżet. 
 
Do punktu 9. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił pan Żywicki. 
 
Pani Bronka – w jaki sposób próbowaliście dotrzeć do wszystkich Sołectw? 
 
Pan Żywicki – organizatorem jest Urząd Marszałkowski. Gmina jest tylko aplikantem i nikogo nie 
zawiadamiała. 
 
Pan Maciejewski – osobiście uważam, że jest to pokrętnie tłumaczone. Myślę, że Gmina powinna 
zawiadamiać o tych projektach. 
 
Pani Lutarewicz – spotkanie w tej  sprawie było organizowane przez nasze LGD i wszystkie 

 



Sołectwa były o tym powiadomione. Niestety na spotkanie przybyły  nieliczne Sołectwa a 
projektem zainteresowane były dwa. 
 
Pan Bonus – jest to program pilotażowy. W przyszłym roku Marszałek ogłosi następne konkursy. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki odczytał projekt uchwały. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Rada Miejska  11 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących” podjęła: 
 
 
                                                      U C H W A Ł Ę  nr  XXVII(167)12 
w sprawie zgłoszenia Sołectwa  Kronowo oraz Sołectwa Ruszajny  do Programu Odnowy Wsi 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
 
Do punktu 10. 
 
Pan Jarosław Złotkowski – dyrektor Miejskiego ośrodka Pomocy Społecznej – udzielił wyjaśnień. 
 
Pan Maciejewski – jeżeli to będzie realizował pan Złotkowski  o jestem spokojny o efekty. 
 
Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pani Teresa Lutarewicz – opinia Komisji  Oświaty jest pozytywna. 
 
Pan Bonus – wnioskuję o nie czytanie uchwały. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Radni jednogłośnie (13) przyjęli wniosek pana Bonusa. 
 
'Rada Miejska  jednogłośnie (13)  podjęła: 
 
                                                     U  C  H  W  A  Ł   Ę   nr   XXVII(168)12 
w sprawie przystąpienia gminy Barczewo do realizacji projektu systemowego w ramach  Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013. 
 
Do punktu 11. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Pani Halina Bronka wnioskuję o nie czytanie uchwały. 
 
Na sali obecnych jest 12 radnych. 
 
Radni jednoglośnie przyjęli wniosek pani Bronka. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie(12)  podjęła: 
 
                                                      U C H W A Ł Ę  nr  XXVII(169)12 
w sprawie wykorzystania Herbu Gminy Barczewo. 

 



Do punktu 12. 
 
Wyjaśnienia przedstawiła pani Dorota Kondratowicz. 
Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pani Bronka – wnioskuję o nie czytanie uchwały. 
 
Wniosek przyjęty jednogłośnie. 
 
Na sali obecnych jest 12 radnych. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie (12)  podjęła: 
 
                                                   U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXVII(170)12 
w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 2012 – 2022. 
 
Do punktu 13. 
 
Wyjaśnienia przedstawiła pani Dorota Kondratowicz. 
 
Pani Mosakowska  - budowa odwodnienia drogi w Wipsowie, kiedy? 
 
Pan Jasiński – najpierw musimy wykonać projekt, potem nastąpi wycena. Jeśli zostaną środki to 
zrobimy to jeszcze w tym roku a jeśli nie to dopiero w przyszłym. 
 
Pani Mosakowska – jeśli to nie będzie teraz wykonane to prosimy o ustawienie tam znaku 
zabezpieczającego to miejsce do czasu wykonania prac. Drugie niebezpieczne miejsce to dziura na 
drodze w stronę Nadleśnictwa. 
 
Pan Jan Suliński opinia Komisji Finansów jest pozytywna 
 
Pan Andrzej Moszczyński – wnioskuję o nie czytanie uchwały. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Radni jednogłośnie przyjęli wniosek pana Moszczyńskiego. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie(13)  podjęła: 
 
                                                       U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XXVII(171)12 
w sprawie zmiany budżetu gminy Barczewo na 2012r. 
 
Do punktu 14. 
 
Wyjaśnienia związane ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za I półrocze 2012 r przedstawiła  
Skarbnik pani Kondratowicz. 
 
Pytań nie było. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie. 
 
Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 

 



Do punktu 15. 
 
Skargę przedstawił pan Zbigniew Chlubicki. 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak – Komisja Rewizyjna uznaje skargę za bezzasadną. 
 
Pan Tomasz Ochlak – dziękuję za zaproszenie na sesję i możliwość wypowiedzenia się w tej 
sprawie. Od 2009 r proszę o interwencję w sprawie  utrzymania dróg w stanie  przejezdności. Jest 
to droga główna do naszych posesji. Mamy jedyny dojazd tylko od Wójtowa. Po deszczach jest ona 
nieprzejezdna. Należałoby wydać niewielkie środki aby doprowadzić drogę do odpowiedniego 
stanu. Po remoncie ulicy Kwiatowej pozostało 15 płyt betonowych, które można położyć w tym 
miejscu. Podobnie z pozostałym żwirem. Nie wyobrażam sobie aby po deszczu dojechała tam 
karetka pogotowia. Bardzo proszę o interwencję. 
 
Pani Halina Bronka – chciałabym usłyszeć wyjaśnienia na temat nieprzejezdności tego odcinka 
drogi oraz sposobu załatwiania spraw przez pracowników. 
 
Pan Edward Maciejewski – gdyby pan Ochlak napisał skargę w sprawie tylko swojego odcinka 
drogi to byłbym przeciwny uznaniu jej za zasadną ale pan Ochlak pisał w sprawie całej drogi. 
Tam niestety nie ma innego dojazdu jak tylko od Wójtowa więc tam droga musi być przejezdna. 
Osobiście uważam, że skarga jest zasadna a jeśli chodzi o sposób wykonywania obowiązków przez 
pracowników jest żenujące – to należy to wypalić gorącym żelazem. Urzędnik jest po to aby 
przestrzegać terminów. W Nikielkowie  wykonano drogę w geokracie, która się niestety pozapadała 
a pieniądze wydano. Do pana wiceburmistrza zwracałem się z monitem, że w nowo wykonanej 
drodze wyrżnęły się koleiny. Prosiłem o zrobienie tego, niestety bez efektu. 
Na drogę , o której pisze pan Ochlak nie dowieziono nawet 10 kg materiału. Wypowiedzi o 
naprawie tej drogi są kłamstwem. Gdzie się podziało 15 tysięćy zł, pierwotnie przewidywana kwota 
na remont tej drogi była w wysokości 45 tysięcy. Teraz jest 30 tysięcy. Gdzie więc podziało się 15 
tysięcy zł? 
Wnoszę o uznanie skargi za zasadną. 
 
Pan Chlubicki – stroną w tej sprawie jest pan Ochlak a nie cała wieś. Według mnie to nie jest droga. 
Jestem za tym aby drogi były naprawiane, wykonywane. Bliska szczególnie jest mi droga wójtowo-
Nikielkowo. Jestem za tym aby droga była wykonana prawidłowo. Faktycznie do tej pory nie było 
wytyczenia tej drogi. Utrzymanie dróg leży w gestii Gminy ale Gmina dysponuje tylko takimi 
środkami jakie ma. 
 
Pan Maciejewski Edward – w ubiegłym roku droga była wytyczana, ale od napraw, wykonania jest 
Gmina a nie mieszkańcy. 
 
Pan Ochlak – ten wyjeżdzony odcinek należy do wytyczonego odcinka drogi. 
 
Pani Halina Bronka – proszę wziąć pod uwagę to co mówiłam ioraz zniknięcie tych 15 tysięcy zł. 
 
Pan Dariusz Jasiński – nie ukrywam, że dziś jeden z radnych podważył moje kompetencje ale 
myślę, że zostaną przyjęte moje dzisiejsze wyjaśnienia. Sporna droga rozpoczyna się od zjazdu od 
ulicy Modrzewiowej i ciągnie się przez 3 kilometry. Mamy wykonany  projekt na jej wykonanie za 
kwotę 200 tysięcy zł. W opracowaniach pani skarbnik wrzucone jest 500 tysięcy zł na wykup 
działek pod tą drogę. Daje to kwotę już 700 tysięcy zł. Przypomnieć chciałem, że w tym roku mamy 
kwotę 700 tysięcy zł na  remonty wszystkich dróg w Gminie Barczewo – o całe 500 tysięcy zł 
mniej niż w roku ubiegłym. Stać jest nas za te pieniądze zrobić 1 km drogi w ciągu roku. Teraz 
znowu chcemy wydać na tą drogę 30 tysięcy zł. Niestety  nikt się nie zgłosił. Wiem, że najpierw 

 



możemy robić badania geologiczne ale to też kosztuje. Cały czas zastanawiamy się czy zrobić 
odcinek 80m za wielkie pieniądze czy poczekać  na schetynówki na przyszły rok i zrobić to raz 
porządnie. Środki w wysokości 15 tysięcy zł nie znikły, poszły na remonty na tej 3 kilometrowej 
drodze. Remonty  były przeprowadzone i zostały za nie wystawione są faktury. Faktury są do 
wglądu. Gmina wykonuje to co uchwali Rada. Jeśli dostanę 7 milionów zł na drogi to będę wiedział 
co z nimi zrobić. Dróg mamy ponad 100 kilometrów. Robimy tyle ile zrobić możemy za 70 tysięcy 
zł. Zarzucanie kłamstwa  jest nieprawdziwe. 
 
Pan Maciejewski Edward – droga ma 700 – 800 metrów a nie 3 kilometry. To wszystko przedstawia 
się bardzo pokrętnie. Ja tylko się pytam co się stało z kwotą 15 tysięcy zł. Myślę, że pan nie żyje  
realnie tymi drogami. Jak tam np. ma wjechać śmieciarka? 
 
Pan Jasiński – czy mam wziąć z własnego konta te pieniądze? Z czego mam to zrobić jak nie mamy 
pieniędzy? 
 
Pan Jan Suliński – środki są bardzo małe. Proponuję aby za te 30 tysięcy kupić płyty i położyć je  
na tym odcinku. 
 
Pani Alina Jakończuk – wnioskuję o zakończenie dyskusji na ten temat. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Radni 9 głosami”za” przy 5 „wstrzymujących” przyjęli wniosek pani Jakończuk. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi pana Tomasza 
Ochlak, która mówi o tym aby skargę uznać za bezzasadną. 
 
Rada Miejska 6 głosami „za” , 5 głosami „przeciw” przy 3 głosach „wstrzymujących” podjęła: 
 
                                                   U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XXVII(172)12 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Tomasza Ochlak. 
 
 
Do punktu 16. 
 
Pani Jakończuk: 
 
-kiedy zostanie uprzątnięty z ul.Wojska Polskiego stragan z ubraniami oraz kiosk RUCH przy bloku 
nr 32 przy ul.Wojska Polskiego? 
-na odcinku od mostu w kierunku Jezioran jest bardzo ciemno i brakuje koszy na śmieci; 
 
Pan Zbigniew Chlubicki  
zapytania z poprzedniej sesji: 
-stypendia dla uczniów wszystkich szkół; 
-wystąpienie do Prezydenta Olsztyna w sprawie remontu drogi Nikielkowo-Track; 
-zatrudnienie dodatkowego pracownika w celu usprawnienia pracy Rady; 
-przejęcie terenu od Agencji na ul.Klonowej w Wójtowie; 
 
Pan Tomasz Michałowski: 
-firma, która obsługuje oświetlenie na naszym terenie jest tragiczna.Brtakuje lamp, jest 
ciemno.Złożę skargę na tą firmę; 
-naprawa drogi przy ul.Mickiewicza do pana Stylki; 

 



-państwo Dziubczyk – zamieszkali na ul.Targowej proszą o ustawienie barierek przy ich domu ze 
względu na ich bezpieczeństwo; 
-mówiliśmy, że wszystkie oszczędności jakie będziemy mieli będą szły na remonty dróg. Ciągle 
słyszę o remontach dróg na wsiach ale w mieście też mamy drogi i również potrzebę ich 
remontowania ; 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-czy ZEC Barczewo przygotował program naprawy związany z ogrzewaniem w tym sezonie? 
 
Pani Halina Bronka: 
-ja uważam, że jest zbyt dużo lamp na Starym Mieście przez mieszkańców nazywanym Las Vegas. 
Jeszcze o 4.30  palą się; 
-czy przed wyznaczeniem terminu spotkania na temat  projektu dróg – ogólnie (dosłowne 
stwierdzenie p.radnej) można zawiadomić radnego kiedy to się będzie odbywało; 
-regulacja rzeki Kiermas – był tam zamysł pana burmistrza aby wzdłuż utworzyć trakt spacerowy. 
Brzeg zahacza o prywatne działki. Jeśli jest to zamysł prawdziwy to uważam, że jest on nie trafiony 
 
Pan Czesław Kopczyński: 
-proszę o weryfikację firmy oświetleniowej; 
-kiedy zostanie w Lamkowie przekazana działka pod parking; 
 
Pan Edward Maciejewski: 
-dlaczego przez 2 miesiące nie wystąpiono do Prezydenta Olsztyna w sprawie remontu drogi 
Nikielkowo-Track? 
Pan Maciejewski odczytał również treść zapytać umieszczonych w pisemnej interpelacji złożonej 
na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
 
Pan Jan Połowianiuk: 
-moje pytanie z 2 lipca w sprawie zwiększenia zatrudnienia  osoby do obsługi Komisji RM i 
radnych. Do kogo mamy się zwracać? 
-od Placu Pocztowego do ulicy Kraszewskiego na wysokości Schroniska dla Nieletnich ustawione 
wzdłuż tej ulicy są samochody w zw8iązku z czym parę razy dziennie dochodzi tam do sytuacji 
kolizyjnych. Należy ustawić tam znak zakazujący parkowania; 
 
pan Andrzej Moszczyński: 
 
-Łęgajny, ul.Akacjowa – załamała się tam droga po robotach , kt5óre prowadziła tam firma w 
związku z przeprowadzaną inwestycją kanalizacyjną; 
-przed łęgajnowskim Orlikiem powstaje po opadach stawek. Należy wykonać tam ze dwie 
studzienki; 
-czy Gmina wystąpiła do Powiatu w sprawie studzienek na ul.Olsztyńskiej w Łęgajnach? 
-w Łęgajnach Gmina  podzieliła działki. Sprzedając je popełnia się błąd, ponieważ nie ma tam dróg; 
-ulica Dębowa w Łęgajnach została poważnie zniszczona po prowadzonych inwestycjach; 
 
Do punktu 17. 
 
Pan Morawski – sołtys Niedźwiedzia: 
-drogi w Niedźwiedziu są w katastrofalnym stanie. Chętnie wziąłbym żużel; 
 
Pan Andrzej Maciejewski – Sołtys Nikielkowa: 
-droga w Nikielkowie jest nieprzejezdna a pan Przewodniczący powiedział, że jest przejezdna; 
 

 



Pan Zbigniew Chlubicki: 
-może to nie jest to co by się chciało ale droga jest jednak przejezdna. Jeżdżę tam samochodem 
osobowym, rowerem. Chodzę na spacery; 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-gruz, który w Wójtowie leży przy panu Zybercie można przewieźć na tą drogę; 
 
Pan Jan Komsta – Przewodniczący Rady Osiedla Domków Jednorodzinnych: 
-zjazd z ulicy Wojska Polskiego w Słowackiego jest niebezpieczny, ponieważ wzdłuż tej ulicy stoją 
samochody. Należy ustawić tam znak zakazu parkowania. 
 
Pan Kazimierz Biegacki – Sołtys Wipsowa: 
-droga na Zerbuń jest w opłakanym stanie; 
-w środku wsi w drodze jest duża dziura; 
 
Pan Jan Suliński – w ubiegłym tygodniu zgłosiliśmy to w powiecie. Przywieźli dwa znaki zamiast 
dwóch worków piachu. Drogi powiatowe są straszne. 
 
Pani Hanna Chyżyńska – udzieliłam pisemnej odpowiedzi dla pana Kuleszy w sprawie stypendiów. 
 
Do punktu 18. 
Odpowiedzi udziela pan Dariusz Jasiński – zastępca burmistrza: 
 
-znaki zakazu postoju na ulicach:Kraszewskiego i Słowackiego – 31 sierpnia br jest posiedzenie 
Komisji bezpieczeństwa – rozważymy te sprawy; 
-droga Nikielkowo – wykonanie jak będą pieniądze; 
-ul.Akacjowa – to jest w ramach gwarancji. Będziemy interweniować; 
-ulica Olsztyńska – dam odpowiedź na piśmie; 
-usprawnienie obsługi Rady: 
analizujemy zakresy obowiązków wszystkich pracowników i zobaczymy gdzie to możemy 
umieścić, w którym zakresie obowiązków – odpowiedź damy na piśmie; 
-dla pana Maciejewskiego Edwarda  - jest przygotowane, do podpisu, na piśmie wystąpienie do 
Prezydenta. Odpowiedź damy na piśmie – podobnie  w sprawie  15 tysięcy zł; 
-dla pana Kopczyńskiego – oświetlenie – spotkamy się z firmą obsługującą oświetlenie; 
Przejęcie od Agencji działki pod parking – damy odpowiedź na piśmie; 
-dla pani Haliny Bronka – możemy ustalić termin posiedzenia Komisji; 
-dla pana Bonusa – dot. ZEC – odpowiemy na piśmie – zgodnie z życzeniem; 
-dla pani Aliny Jakończuk – stragan z odzieżą na ul.Wojska  Polskiego – pisma poszły, jest tam 
niestety część gruntu prywatnego; 
 
Pani Teresa Lutarewicz: 
-przebudowa kiosku RUCH – jest wyjście z tej sytuacji – należy wystąpić na piśmie do  głównej 
siedziby RUCH z wypowiedzeniem i okazuje się, że oni bardzo szybko wymieniają stare obiekty na 
nowe; 
 
Pan Jasiński: 
-dla pana Chlubickiego – przejęcie działki na ul.Klonowej od Agencji – wniosek został złożony w 
miesiącu lutym 2012r; 
 
Do punktu 19. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – wszyscy Państwo otrzymaliście projekt Statutu. Musimy spotkać się w 

 



tej sprawie; 
Pan Jan Połowianiuk: 
-sprawa terenów budowlanych za DPS Barczewo, które są własnością powiatu. Swojego czasu była 
inicjatywa aby połączyć siły gmina Barczewo i powiat w sprawie pobudowania tam infrastruktury. 
Co się dzieje w tej sprawie? 
 
Pani Mirosława Jasińska – radna Powiatu Olsztyńskiego: 
-powiat sam nie planuje budowy infrastruktury w tym miejscu chyba, że wspólnie z naszą Gminą  
w układzie 50 na 50. Powiat również jak nasza Gmina większość swojego budżetu przeznacza na 
utrzymanie oświaty. Podobnie jak u nas brakuje środków. 
 
Pan Jan Połowianiuk – nie mam na myśli aby nasza Gmina dokładała 50% do  takiej inwestycji. 
Myślałem o wspólnym wstrzeleniu się w  środki  np. ze współpracy transgranicznej; 
 
Pani Jasińska – doskonale rozumiem pana radnego, tu nie chodzi o dokładanie środków z gminy. 
Wiem, że Agencja w zamian za przekazywane mienie chce przekazać mieszkania w tragicznym 
stanie. Wyremontowanie takiego mieszkania kosztuje ze 150 tysięcy zł.  Śroków takich niestety 
ZBK nie posiada, nie stać jest nas na to. Zwrócę się wówczas o takie środki do Rady na ten cel. 
Proszę się więc zastanowić. 
 
Pan Suliński – pobocza drogi powiatowej, na naszą interwencję, zostały oczyszczone. Niestety 
gałęzie powycinane zostały, leżą, nie zostały uprzątnięte; 
 
Pani Jasińska Mirosława – od tego roku prace takie wykonują firmy zajmujące się drobnym 
utrzymaniem poboczy dróg. Większe prace wykonują firmy wyłonione w drodze przetargu. Nadzór 
ma kierownik odcinka. 
 
Pan Edward Maciejewski – pan zastępca burmistrza powiedział, że masę pieniędzy było wydane na 
drogę Nikielkowo-Wójtopwo. Niestety droga jest nieprzejezdna. Jeśli  chodzi o skargę – trudno, że 
nie uznano jej za zasadną. Jeżeli będzie tak dalej to w tej gminie dalej nic nie będzie. Byłem na 
terenie innych gmin. One się rozwijają a nasza niestety nie. 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak – okazało się , że żużel z Kombinatu Ogrodniczego nie jest szkodliwy i 
można go wykorzystać na naprawy, łatanie dróg gruntowych . Wnioskuję aby tym się zająć na 
wspólnych komisjach. Gdzie do tej pory  był sołtys i radny Nikielkowa, przecież właśnie na tą 
drogę można było wykorzystać ten żużel. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – aby tego używać na drogi to wiem, że chyba trzeba będzie mieć 
certyfikat. 
 
Pani Halina Bronka – myślę, że chyba jest jakaś wiedza u urzędników jak robić  aby budować drogi 
warstwowo. 
 
Do punktu 20. 
Pan Zbigniew Chlubicki – stwierdzam, że porządek obrad  XXVII posiedzenia Rady Miejskiej w 
Barczewie został wyczerpany, w związku z czym zamykam XXVII sesję Rady Miejskiej w 
Barczewie. 
Protokółowała: 
Barbara Kwapis                                                          Przewodniczący Rady Miejskiej 
                                                                                    Zbigniew Chlubicki 
 
 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


